
  

J E G Y Z Ő K Ö N Y V  

Készült: Komló Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2023. szeptember 11-i rendkívüli   
üléséről. 

Jelen vannak: mellékelt jelenléti ív szerint.  

Kispál László: Szeretettel köszöntök mindenkit a mai rendkívüli testületi ülésen. A jelenléti ívből 
megállapítom, hogy Bareithné Benke Nikolett, Gerencsér Ágnes és Polics József igazoltan hiányzik. 
9 fővel a határozatképesség biztosított. A testületi ülést 16 óra 02 perckor megnyitom. A jegyzőkönyv 
rögzítése hangfelvétellel és gyorsírásban történik. Két napirendi pont került kiküldésre. 
Kérem, aki a napirendi pontokkal egyetért, kézfeltartással jelezze. 
 
A Képviselő-testület tagjai kézfeltartással, egyhangúlag elfogadták a napirendi pontokat.  
 

1. sz. napirend 
 
Rendkívüli önkormányzati támogatási igény benyújtása II. ütem 
Előadó: Kispál László alpolgármester 
 
Kispál László: Tájékoztatom a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy a rendkívüli önkormányzati 
támogatási igény számszerűsített, pontos összege a határozati jvaslat kiküldését követően vált 
meghatározhatóvá, amely 291.662.237,-Ft, mely jószerivel a Volán támgoatási igénye, ezenkívül ha 
jól tudom 3.000.000,-Ft az egyéb támogatási összeg.  
Az előterjesztést a Pénzügyi, ellenőrzési és gazdasági bizottság tárgyalta. Jurinovits Miklóst illeti a 
szó. 
 
Jurinovits Miklós: Köszönöm a szót. A bizottság egyhangúlag elfogadásra javasolja.  
 
Kispál László: Frakcióvélemény? 
 
dr. Barbarics Ildikó:  A Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság egyhangúlag támogatja. 
 
Kérdés, hozzászólási igény nem volt. 
 
Az alpolgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 9 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

123/2023. (IX.11.) sz. határozat 
 

Rendkívüli önkormányzati támogatási igény benyújtása II. ütem 
 

A Képviselő-testület – az alpolgármester szóbeli előterjesztésében a Pénzügyi, Ellenőrzési és Gazdasági 
Bizottság javaslatának figyelembevételével – megtárgyalta a rendkívüli önkormányzati támogatási igény 
benyújtásáról szóló előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület a Komló város 2023. évi költségvetéséről és végrehajtásának rendjéről 
szóló 4/2023. (III. 9.) önkormányzati rendelet 3. § (7) bekezdésével összhangban, a támogatási 
feltételek alapján előkészített igénylés végleges adatainak ismeretében felkéri az 
alpolgármestert 291.662.237,-Ft,- Ft összegű rendkívüli önkormányzati támogatási igény 
benyújtására. 

 



2. A Képviselő-testület a rendkívüli támogatás bevételi előirányzat és a benyújtott támogatási igény 
különbözetének végső rendezéséről az I-III. negyedéves bevételek ismeretében, külön előterjesztés 
keretében, a novemberi képviselő-testületi ülésen dönt. 

 
3. A támogatás elnyerésének hiányában az Önkormányzat a helyi tömegközlekedés veszteségének 

finanszírozására vonatkozó kötelezettségét nem tudja teljesíteni. 
 
4. A Képviselő-testület felkéri az alpolgármestert és utasítja a jegyzőt a támogatási igény benyújtására, 

illetve bármely ahhoz kapcsolódó, szükséges további nyilatkozat megtételére. 
 
 
Határid ő: 2023. szeptember 21.   
Felelős: Kispál László alpolgármester 
  dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző 
 

2. sz. napirend 
 
A József Attila Városi Könyvtár és Múzeális Gyűjtemény fejelesztése új látogatóközponttal 
megnevezésű projekthez kapcsolódó vizuális branding és PR folyamatokhoz forrás biztosítása 
Előadó: Kispál László alpolgármester 
 
Kispál László: Az előterjesztést a Pénzügyi, ellenőrzési és gazdasági bizottság tárgyalta. Jurinovits 
Miklóst illeti a szó. 
 
Jurinovits Miklós:  Köszönöm a szót. A bizottság egyhangúlag elfogadásra javasolja. Ezeknél a 
típusú projekteknél fontos az egységes arculat és fontos az, hogy mögé legyen téve olyan anyagi 
tartalom, amivel megfelelő módon hirdetni lehet majd ezt. Fontos a bevételek szempontjából, illetve 
a későbbiekben a fenntartás szempontjából is az, hogy minél többen látogassák ezt az intézményt.  
 
Kispál László: Frakcióvélemény van-e? dr. Pál Gabriellát illeti a szó. 
 
dr. Pál Gabriella: Én, elsősorban a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság tagjaként szeretnék 
hozzászólni. Már tárgyaltuk ezt az előterjesztést 2 vagy 3 héttel ezelőtt, amikoris feltételes 
közbeszerzési eljárást írt ki a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság. Akkor is egyetértettünk vele 
és jegyzőkönyvbe is foglaltuk, azt amit az előbb bizottsági elnök úr is az előbb megfogalmazott, hogy 
nagyon fontosnak tartjuk, ez egy olyan intézmény lesz, ami akkor tölti be a célját, hogyha minél 
nagyobb idegenforgalmat bonyolít, ezért nagyon fontosnak tartjuk a tájékoztatást, amit nyilván 
szakembereknek kell majd elvégezni. Azonban a bizottság azon az ülésén megfogalmazott egy 
javaslatot, amit most az előterjesztésben nem olvastam. Az a javaslat, hogy vizsgálja meg a testület 
annak lehetőségét, hogy ezt a PR tevékenységet esetleg lehetne-e saját intézmények keretében ellátni, 
elvégezni. Ez egy jegyzőkönyvbe foglalt javaslat volt, de ennek a megvizsgálásáról nincs tudomásom, 
és ez szerintem részét kellett volna képezze az előterjesztésnek, mivel ez a bizottsági ülésen 
elhangzott.  
 
dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző: Tisztelt Képviselő-testület! Annyit azért szeretnék elmondani, 
hogy ezt akkor jegzyőkönyveztük, tudomásul vettük, és ugyan hivatalos módon nem dokumentáltuk 
ezeket az egyeztetéseket, de azért itt olyan speciális feladatokról van szó, amire viszont munkajogi és 
közalkalmazotti állományban egyértelműen nincsen olyan profi PR-os csapatunk, akik egy olyan 
szintet tudnának hozni, ami ehhez a feladathoz szükséges lenne. Egyrészt házon belül egyeztettünk 
Aranyos Lászlóékkal, nem gondolom, hogy ők ezt meg tudnák oldani ezen a szinten minden 
spektrumban hirdetési felület biztosításával itt a környéken, Pécsen az egyéb szolgáltatásokat nem 
tudnák megtenni. Ugyanígy a Komlói Napokat is egy rendezvényszervező cég bonyolítja, és picit 
talán más, amikor a saját intézményünkkel próbálunk olyan feladatokat megoldani, amire azért 
célszerű és indokolt profi céget alkalmazni. Nem kizárt, hogy ezt megnézzük házon belül, de azt 
gondoltuk ez lenne a cél, amivel el tudjuk ezt érni, amiről elnök úr is beszélt. Köszönöm.  
 



dr. Pál Gabriella: Köszönöm szépen a tájékoztatást. Úgy gondolom, ha van egy ilyen javaslat, akkor 
annak legyen következménye. Annyit kérnék, ha ilyen van, és a kivizsgálás megtörtént, akkor az 
legyen írásba foglalva.  
 
dr. Barbarics Ildikó: Én ezen a bizottsági ülésen részt vettem. Hiányoltam is, hogy nem 
tájékoztattak utána ezzel kapcsolatban.  
 
Kispál László: Én is részt vettem a bizottsági ülésen és a bizottság egyik tagja nagyon hangsúlyosan 
kiemelte, hogy ez egy komoly szakma és szerinte már tudtuk a győztes pályázót, nagyon jó kezekbe 
került ez a PR munka, ezt Ferenczy Tamás jegyezte meg, talán a jegyzőkönyvben fellelhető. Ők a 
környékben a legjobb PR szakemberek. Én azt gondolom, hogy az idő sürgetése is tette azt, hogy 
ennek hamarosan ki kell kerülnie a homlokzatra, meg egyéb helyekre, ezeknek a feliratoknak meg 
egyebeknek és a mi szakembereink eléggé leterheltek, és azt gondolom, hogy ez egy szakma, és a 
hozzáértő PR szakemberek meg fogják tudni ezt csinálni. Ettől függetlenül dr. Pál Gabriellának 
igazat adok, ezentúl kísérjük figyelemmel az ilyen dolgokat, és vigyük végig. Jurinovits Miklóst illeti 
a  szó. 
 
Jurinovits Miklós:  Köszönöm szépen. Láttuk saját cégeinken belül – és akár önkormányzati 
berkeken belül – is  azt, hogy vannak PR marketing munkatársak, akiknek ilyen végzettségük van, 
viszont olyan ritkán gyakorolják a munkájukat, ezt a típusú munkát, hogy nincsenek benne ebben 
annyira, mint amennyire egy olyan cég, aki nap mint nap ezzel foglalkozik. Sokkal egyszerábben 
találnak meg ötletesebb dolgokat és van, amikor a „drágább az jobb vagy olcsóbb” és lehet, hogy ez a 
felállás is majd ezt fogja mutatni. Mi is ilyen esetben megbízunk általában külsős cégeket, mert látjuk, 
hogy úgy eredményre vezetőbb. Köszönöm. 
 
Kispál László: Schalpha Anettet illeti a szó. 
 
Schalpha Anett: Csak egy mondat, a megerősítést szolgálva. Mi teljes arculatot váltottunk a 
Kodályban 2 évvel ezelőtt és szintén egy pécsi céget fogadtunk meg, mert nem is gondolnánk azt, 
hogy hányféle dologhoz kell hozzányúlni, ahhoz hogy egy ekkor intézmény esetében. Arról nem 
beszélve, hogy a levélpapíron és a szóróanyagon át a homlokzatig, illetve a bejáratig.  
 
További hozzászólási igény nem volt. 
 
Az alpolgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 9 igen 
szavzaattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta:  
 

124/2023. (IX. 11.) sz. határozat 
 

A József Attila Városi Könyvtár és Muzeális Gyűjtemény fejlesztése új látogatóközponttal 
megnevezésű projekthez kapcsolódó vizuális branding és PR folyamatokhoz forrás biztosítása 

 
A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, a Pénzügyi, Ellenőrzési és Gazdasági Bizottság 
állásfoglalásának figyelembevételével – megtárgyalta A József Attila Városi Könyvtár és Muzeális 
Gyűjtemény fejlesztése új látogatóközponttal megnevezésű projekthez kapcsolódó vizuális branding és PR 
folyamatokhoz forrás biztosítása tárgyú előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza: 
 

1.  A Képviselő-testület egyetért azzal, hogy az önkormányzat a József Attila Városi Könyvtár és 
Muzeális Gyűjtemény fejlesztése új látogatóközponttal megnevezésű projekthez kapcsolódó 
vizuális branding és PR folyamatok meghatározására a Ferling Kft-vel bruttó 4.827.397, - Ft összegű 
szerződést kössön és felhatalmazza a polgármestert a szerződés aláírására. 
A szerződés fedezetként bruttó 1.000.000, - Ft összegű forrást biztosít az önkormányzat 2023. évi 
költségvetésében szereplő Egyéb dologi előirányzat terhére. A fennmaradó bruttó 3.827.397.- Ft 
összegű forrást az önkormányzat 2024. évi költségvetésének terhére biztosítja. 

 



2.  A Képviselő-testület egyetért azzal, hogy a vizuális branding és a PR folyamatokhoz kapcsolódó 
megjelenések finanszírozására további bruttó 3.000.000, - Ft kerüljön betervezésre az önkormányzat 
2024. költségvetésébe dologi előirányzatként. 
 
Határid ő:  2023. szeptember 30. és 2024. február 15. 
Felelős:  Polics József polgármester  

 
3. A Képviselő testület utasítja a jegyzőt, hogy a 2023. évi költségvetési rendelet soron következő 

módosításakor az előirányzat változások átvezetéséről gondoskodjon, továbbá a 2024. évi 
költségvetés összeállítása során a jóváhagyott 1., illetve 2. határozati pont szerinti előirányzatok 
szerepeltetéséről gondoskodjon. 

 
Határid ő:  2023. szeptember 30. és 2024. február 15. 
Felelős:  dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző 
 

 
Kispál László: Tájékoztatom a Képviselő-testület tagjait, hogy a következő rendes testületi ülés 
tervezett időpontja: 2023. szeptember 28.  
 
Az alpolgármester megköszönte a testület munkáját és az ülést 16:17 perckor bezárta.  
 
 

K.m.f. 
 

 dr. Vaskó Ernő          Kispál László 
címzetes főjegyző          alpolgármester 


